

**“ អំពើហិង្សាណាមួយក៏ខុសច្បាប់ ទោះជាក្នុងកាលៈទេសៈណាក៏ដោយ គ្មានករណីលើកលែងឡើយ”
ប្រធានសិទ្ធិមនុស្ស អ.ស.ប មានប្រសាសន៍ដូច្នោះ**

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ដោយឧត្តមស្នងការសិទ្ធិមនុស្ស អ.ស.ប លោកស្រី **ណារី ភីឡែ** នៅក្នុងឱកាសនៃ
ទិវាអន្តរជាតិ ក្នុងការគាំទ្រដល់ជនរងគ្រោះដោយអំពើហិង្សា និងក្នុងឱកាសខួបលើកទី២៥
នៃអនុសញ្ញាប្រឆាំងទារុណកម្ម

ទីក្រុងហ្សឺណែវ ថ្ងៃទី២៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១២

“ម្តេចប្រាំឆ្នាំហើយគិតមកទល់ថ្ងៃនេះ ដែលអនុសញ្ញាប្រឆាំងទារុណកម្ម និងការប្រព្រឹត្តមកលើ
ខ្លួន ឬទណ្ឌកម្មឯទៀត ដែលយោឃើ អមនុស្សធម៌ ឬបន្តោកបន្ទាប បានចូលជាធរមាន។ ចាប់ពីពេល
នោះមក មានរដ្ឋចំនួន១៥០ បានក្លាយជាជនរងគ្រោះនៃអនុសញ្ញានេះ។ ការធ្វើដូច្នោះ រដ្ឋទាំងឡាយ បាន
សន្យា (ក្នុងចំណោមការសន្យាឯទៀត) ដាក់ឱ្យទៅជាទោសព្រហ្មទណ្ឌរាល់ការប្រើអំពើហិង្សា
ធ្វើការបណ្តុះបណ្តាលមន្ត្រីអនុវត្តច្បាប់អំពីការហាមប្រាមជាដាច់ខាតរាល់ការប្រើអំពើហិង្សា និង
មិនអនុញ្ញាតឱ្យប្រើប្រាស់ចម្លើយសារដែលបានមកពីការធ្វើទារុណកម្ម នៅក្នុងចំណាច់ការច្បាប់
ឡើយ។”

“ក្នុងរយៈពេល ២៥ ឆ្នាំ កន្លងមកនេះ” យើងបានសម្រេចសមិទ្ធផលជាច្រើនក្នុងការប្រយុទ្ធ
ប្រឆាំងនឹងអំពើហិង្សា និងការប្រឆាំងនឹងបញ្ហានីទណ្ឌភាពចំពោះអំពើហិង្សា។ អំពើហិង្សា
កម្មត្រូវបានដាក់ឱ្យទៅជាទោសព្រហ្មទណ្ឌកាន់តែច្រើនឡើង នៅក្នុងសៀវភៅច្បាប់របស់រដ្ឋនានា និង
នៅក្នុងកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលនគរបាល ដែលជាញឹកញាប់ គេបានបញ្ចូលបទបញ្ញត្តិនៃអនុសញ្ញានេះ។
ទោះជាដូច្នោះ ក៏នៅមានកិច្ចការជាច្រើនទៀត ដែលត្រូវធ្វើ។ ការប្រើអំពើហិង្សា នៅតែកើតមាន
មិនអាចបញ្ចប់ទាំងស្រុងបានឡើយ។ រៀងរាល់ថ្ងៃ ស្ថាប័ន អ.ស.ប ទាំងឡាយ ដែលធ្វើការលើវិស័យ
ទារុណកម្ម រាប់ទាំងការិយាល័យរបស់ខ្ញុំផងដែរ បន្តទទួលបានការណ៍ផ្សេងៗ ដែលគួរឱ្យព្រួយបារម្ភ
អំពីការធ្វើទារុណកម្មនៅកន្លែងយុវវ័យ ទាំងដើម្បីបង្ខំយកចម្លើយសារភាព ទាំងដើម្បីបំភិតបំភ័យអ្នក
ដែលរិះគន់បុគ្គលដែលមានអំណាច។”

“ជនរងគ្រោះដោយអំពើហិង្សាណាមួយ ដែលក្នុងនោះភាគច្រើន គឺជាប្រជាជនសាមញ្ញជន ដែលស្ថិតក្នុងផ្នែកនៃសង្គមដែលងាយរងគ្រោះស្រាប់។ រឿងដែលគួរឲ្យតក់ស្លុតបំផុតនោះគឺ សូម្បីតែកុមារក៏តែមិនលើកលែងឲ្យដែរ។

“នៅក្នុងឱកាសនៃទិវាអន្តរជាតិ អ.ស.ប ក្នុងការគាំទ្រដល់ជនរងគ្រោះដោយអំពើហិង្សាណាមួយ ខ្ញុំសូមអំពាវនាវដល់រដ្ឋទាំងអស់ ឲ្យគោរពតាមការសន្យាដែលខ្លួនបានធ្វើ ដើម្បីបង្ការ ផ្ដន្ទាទោស និងដាក់ទោសទណ្ឌការប្រើអំពើហិង្សាណាមួយ និងការប្រព្រឹត្តមកលើខ្លួន ឬទណ្ឌកម្មដទៃទៀត ដែលយោឃៅ អមនុស្សធម៌ ឬបន្ទាបបន្ថាប។ ដូចដែល អនុសញ្ញាប្រឆាំងទារុណកម្ម ចែងយ៉ាងច្បាស់ថា ការប្រើអំពើហិង្សាណាមួយគឺខុសច្បាប់ ទោះជាក្នុងកាលៈទេសៈណាក៏ដោយ គ្មានករណីលើកលែងឡើយ។ ខ្ញុំសូមអំពាវនាវដល់រដ្ឋទាំងឡាយណា ដែលនៅមិនទាន់មានច្បាប់ដែលដាក់ទោសទណ្ឌទៅជាទោសព្រហ្មទណ្ឌនូវអំពើហិង្សាណាមួយ សូមមេត្តាបង្កើតឲ្យមាននិងណែនាំឲ្យប្រើប្រាស់ច្បាប់នោះជាបន្ទាន់ ចំណែករដ្ឋទាំងឡាយណាដែលមានច្បាប់នេះរួចហើយ សូមមេត្តាបង្កើនការខិតខំប្រឹងប្រែងទ្វេដងចម្រើន ដើម្បីធានាឲ្យប្រាកដថា ច្បាប់នេះ ត្រូវបានអនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពទាំងស្រុង។ គេត្រូវការឲ្យមានផងដែរនូវការខិតខំប្រឹងប្រែង ដើម្បីផ្តល់ឲ្យជនរងគ្រោះ និងក្រុមគ្រួសាររបស់ពួកគេ នូវការជួយឧបត្ថម្ភគាំទ្រ និង ការជួសជុលសំណងការខូចខាតធ្ងន់ធ្ងរ និងដ៏យូរទៅលើបញ្ហាផ្លូវចិត្ត សតិអារម្មណ៍ ដែលរដ្ឋបានធ្វើចំពោះពួកគេ។

ចប់

សំរាប់ព័ត៌មានបន្ថែម ឬស្នើសុំព័ត៌មានផ្សេងៗ សូមមេត្តាទាក់ទងជាមួយឈ្មោះ រ៉ាប់ភីត ខូលវីល (141 22 917 9767 / rcolville@ohchr.org) ឬ ឈ្មោះ រ៉ាវីណា សេមដាសានី (+ 41 22 917 9310 / rshamdasani@ohchr.org) ឬ ឈ្មោះ ហ្សារប៊ឺ ស៊ីលាយ៉ា (+ 41 22 917 9383 / xcelaya@ohchr.org).

- សិទ្ធិមនុស្ស អ.ស.ប វិទ្យុយល់ពីយើងតាមរយៈព័ត៌មានសង្គម ៖**
- ហ្វេសប៊ុក ៖** <https://www.facebook.com/unitednationshumanrights>
- ទ្វីតធី ៖** <http://twitter.com/UNrightswire>
- ហ្គេហ្គីល ៖** Google+ [gplus.to/unitednationshumanrights](https://plus.google.com/unitednationshumanrights)
- យូធូប ៖** <http://www.youtube.com/UNOHCHR>